

护理风险管理在普外科护理管理中的应用

高竹君

上海中医药大学附属龙华医院 上海 200032

【摘要】目的: 探究护理风险管理在普外科护理管理中的应用效果。方法: 选取于 2019 年 1 月至 2021 年 1 月本院普外科收治的 100 例患者, 随机分为观察组(护理风险管理)和对照组(常规护理)各 50 人。结果: 观察组护理满意度及护理质量评分较高、不良事件发生率较低, 且观察组健康行为、自我管理能力和心理弹性改善更明显 ($P < 0.05$)。结论: 护理风险管理在普外科护理管理中的应用十分显著。

【关键词】: 护理风险管理; 在普外科; 护理管理

Application of Nursing Risk Management in Nursing Management of General Surgery

Zhujun Gao

Longhua Hospital Shanghai University of Traditional Chinese Medicine Shanghai 200032

Abstract: Objective: To explore the effect of nursing risk management in general surgery. Methods: 100 patients admitted to the general surgery department of our hospital from January 2019 to January 2021 were randomly divided into the observation group (nursing risk management) and the control group (routine nursing) with 50 patients each. Results: The scores of nursing satisfaction and nursing quality in the observation group were higher, the incidence of adverse events was lower, and the improvement of health behavior, self-management ability and psychological resilience in the observation group was more obvious ($P < 0.05$). Conclusion: The application of nursing risk management in general surgery nursing management is very significant.

Keywords: Nursing risk management; In general surgery; Nursing management

[1-2]

2

[3-4]

3

1 资料与方法

1.1

2019	1	2021	1	100
			65	35
30		57.26± 8.13	33	4
32		56.87± 7.19	$P > 0.05$	

1.2

1

5
22
P<0.05
2
n(%)
1.3
1 2 3 4
0 7
ESCA^⑤ 5 CD-RIS
⑥

	50	2	1	1	8%(4/50)
	50	3	4	2	18%(9/50)
χ^2					13.022
P					<0.05

1.4
SPSS22.0
2 结果
21

P<0.05 1
1 n(%)

	50	21	26	3	94% 47/50
	50	15	24	11	78% 39/50
χ^2					14.084
P					<0.05

23
P<0.05 3
3 $\bar{x} \pm s$

	50	6.41± 1.57	6.36± 1.78	5.98± 1.74	6.41± 1.34
	50	5.11± 1.21	4.41± 1.11	4.01± 1.24	5.12± 1.17
t		10.112	12.352	12.141	15.985
P		<0.05	<0.05	<0.05	<0.05

24
P<0.05 4
4 $\bar{x} \pm s$

	50	20.11± 5.12	40.21 ± 6.15	18.25± 3.65	33.22 ± 6.54	15.66 ± 3.10	31.54± 5.14	18.47 ± 3.16	37.25± 6.11	70.33± 5.63	140.22± 7.15
	50	20.30± 5.11	35.14 ± 6.02	18.16± 2.95	23.16 ± 5.12	15.60 ± 3.11	25.12± 5.03	18.65 ± 3.22	30.25± 5.95	7.18± 5.34	105.33± 7.05
t		2.004	18.555	3.574	16.332	2.687	15.624	1.352	13.587	1.257	12.054
P		0.05	<0.05	0.05	<0.05	0.05	<0.05	0.05	<0.05	0.05	<0.05

25
P<0.05 5
5 $\bar{x} \pm s$

	50	17.22± 1.02	44.28± 1.57	12.21± 1.17	28.25± 1.25	8.24± 0.98	15.22± 1.18
	50	17.36± 1.05	33.22± 1.49	12.20± 1.15	20.31± 1.21	8.31± 0.87	10.74± 1.07
t		3.665	20.354	5.214	18.264	6.352	13.652
P		0.05	<0.05	0.05	<0.05	0.05	<0.05

3 讨论

参考文献:

- [1] [J]. ,2022,28(6):67- 68.
- [7] [2] [J]. ,2022,19(4):136- 139.
- [8- 9] [3] [J]. ,2021,31(23):169.
- [4] [J]. ,2021,31(28):282.
- [10] [5] ELLIS JULIE M,AYALA QUINTANILLA BEATRIZ PAULINA,WARD LOUISE ,et al.A systematic review protocol of educational programs for nursing staff on management of resident- to- resident elder mistreatment in residential aged care homes[J].Journal of advanced nursing,2018,74(8):1975- 1983.
- [6] [J]. ,2021,37(33): 114 - 115.
- [11] [7] [J]. ,2021,22(10):128- 129.
- P<0.05 [8] [J]. ,2020,18(4):126,129.
- [9] CHARANIA,NADIA ALI MUHAMMAD ALI,HALLMAN, ILZE STURIS.Self- Management Strategies:An Innovative Nursing Approach to Working With Patients at Risk for Suicide in an Adult Inpatient Psychiatry[J].Journal of the American Psychiatric Nurses Association,2020,26(3):318.
- [12] [10] [J]. ,2019,16(28):61- 62.
- [13] [11] [J]. ,2019,4(46):187.
- [14] [12] [J]. ,2020,18(18):290- 291.
- [15] [13] [J]. ,2020,18(18):219- 220.
- [15] [14] [J]. ,2021,22(10):124- 125.
- [15] [J]. (),2020,20 (94): 342- 343.